
Z á p i s 

z jednání SR JAMU konaného dne 27. 3. 2024 
 

 

Přítomni: Mgr. Václav Božek, CSc., David Dittrich, MgA. Martin Glaser, ThDr. Ing. L. Evžen 

Martinec, OSA, Jiří Morávek, MgA. Stanislav Moša, Ing. Jana Říhová,                    

prof. MVDr. Vladimír Večerek CSc., MBA 

Omluveni: doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., Ing. Jiří Kadrnka, MgA. David Mareček Ph.D., Ing. 

Martin Slezák, Ing. Michal Štefl, JUDr. Eliška Wagnerová, Ph.D. 

Za JAMU: MgA. Petr Michálek, Ing. Dana Horníčková 

 

1. Zahájení 

Předseda SR prof. Večerek přivítal všechny zúčastněné členy SR JAMU a poté všichni členové 

odsouhlasili program. 

Jako kulturní vložka bylo připraveno hudební vstoupení studentky 1. ročníku hry na flétnu 

Magdaleny Špičákové. 

 

Program:  

1. Zahájení 

2. Rozpočet JAMU na rok 2024 - schvalování 

3. Zpráva o dosahování cílů Strategického záměru JAMU a o využití prostředků z Programu          

na podporu strategického řízení za rok 2023 - informace 

4. Monitorovací zpráva k NPO (Národní plán obnovy) – informace 

5. Bezpečnostní opatření na JAMU v návaznosti na události na FF UK 21.12. 2023 – informace 

6. Různé 

 

2. Rozpočet JAMU na rok 2024 

Návrh obdrželi členové elektronicky jako podklad k jednání. Podklady obsahují informace o 

návrhu rozpočtu JAMU na rok 2024 a řadu dalších souvisejících dokumentů a propočtů.  

 

Vlastní rozpočet je obsažen v příloze č. 9 - neinvestiční rozpočet, v příloze 12 - investiční rozpočet, 

v příloze 3 - fondy.  

 

Kvestorka seznámila členy SR JAMU s návrhem rozpočtu na rok 2024.  

Komentář kvestorky k rozpočtu zahrnoval následující vysvětlující informace: 

• Rozpočet: HV: 4 363 972,39 tis. Kč, návrh na přidělení do FRIM 

• Průměrná mzda v roce 2023 byla 39 084 Kč, VŠ celkem 30 903 mil. Kč – pokles o 12 

mil. Kč. 

• VŠ celkem 30 903 mil. Kč – pokles o 12 mil. Kč. 

• Fixní část A: JAMU 1,04 % - 192 mil. Kč. 

• Výkonová část K: JAMU 1,13 % - 53 mil. Kč. 

• Příspěvek rozpočtovaný ve zdrojích A+K+FUČ – 258 199 tis. Kč. 

• Navýšení rozpočtu pro rok 2024 o 11 240 tis. Kč, o 4,5 %. 

• HF: 91 992 tis. Kč – 35,63 %, DF: 82 766 tis. Kč – 32,06 %. 

• Navýšení 13 240 081 Kč (snížena kapitalizace, skutečný nárůst je 11 240 081 Kč) 

• Osobní náklady – navýšení o 12,1 mil. Kč, 



• 728 tis. navýšení nákladů na spolufinancování 

• 2 127 tis. Kč navýšení v položce (sociální fond, TIO, licence v Knihovně) 

• Ostatní příspěvky a dotace: C - 5 629 tis. Kč, U3V - 75 tis. Kč + SSP 64 tis. Kč, I - 

12 276 tis. Kč, U - 2 414 tis. Kč, sociální stipendium 4 725 Kč/měsíc/student. 

• IP DKRVO: 4 473 634, přímé náklady 1 803 400 Kč. 

• FRIM: k dispozici finanční prostředky ve výši 40 951 tis. Kč, požadavky 52 760 tis. Kč., 

navrženo k realizaci 21 položek ve výši 36 075 tis. Kč. 

 

Diskuze: prof. Večerek se dotázal na některé položky neinvestičního rozpočtu, dále 

komentoval možnosti financování Erasmu prostřednictvím ukazatele D MŠMT, dotazoval se 

na rozvojové programy z MŠMT, na zahraniční zdroje, na NPO – green deal, na OP JAK a na 

sociální fond. Navrhl pro příští rozpočet některé formální úpravy pro předložení konečného 

dokumentu. Prof. Večerek poděkoval kvestorce za brilantní přípravu rozpočtu.  

Závěr: SR JAMU projednala a jednomyslně schválila rozpočet jak investiční, tak neinvestiční 

část na rok 2024 tak, jak jí byl předložen (v přílohách č. 9, č. 12 a č. 3 zaslaných podkladů).  

 

3. Zpráva o dosahování cílů Strategického záměru JAMU a o využití prostředků 

z Programu na podporu strategického řízení za rok 2023 - informace  

Předseda SR JAMU prof. Večerek uvedl tento bod kontextem začlenění předloženého 

dokumentu do hierarchie strategických dokumentů JAMU. Zpráva byla dodána SR JAMU před 

zasedáním. Prof. Večerek zdůraznil, že z dokumentu vyplývá, že požadavky vyplývající 

z PPSŘ JAMU jsou odpovídajícím způsobem naplňovány, k dokumentu členové SR neměli 

připomínky.  

Závěr: SR JAMU vzala zpracovaný materiál na vědomí a nemá žádné připomínky. 

 

4. Monitorovací zpráva k NPO (Národní plán obnovy) - informace 

Prof. Večerek přiblížil význam projednávaného dokumentu v souvislosti s cíli NPO. Jedná se 

o program na rok 2023-2024. Plnění indikátorů probíhá odpovídajícím způsobem a NPO je 

naplňován.  

Závěr: SR JAMU vzala na vědomí předloženou zprávu bez připomínek. 7 osob bylo pro, 1 se 

zdržel hlasování (zástupce MŠMT jako poskytovatel).  

 

5. Bezpečnostní opatření na JAMU v návaznosti na události na FF UK 21.12. 2023 – 

informace 

Prof. Večerek informoval o aktuální situaci ohledně bezpečnosti na VVŠ.  

Rektor JAMU navázal na vyjádření slov předsedy SR JAMU. Na JAMU jsou osoby, které jsou 

školeny v rámci bezpečnosti, spolupracují s policií a pověřenými osobami na bezpečnost. 

Aktuálně probíhá domluva s p. Faldynou na zpracování analýzy rizik. Příprava na evakuaci, 

některé opatření kvůli požární bezpečnosti nelze aplikovat. Vzájemná shoda rektora a 

předsedy správní rady ve smyslu potřeby dalšího zdokonalování bezpečnostních opatření na 

vysokých školách a spolupráce s Policií ČR.  

Ředitel Moša vyjádřil údiv nad tím, kolik osob v ČR legálně drží doma zbraň. Důležitá je změna 

legislativy. Ředitel Glaser chystá v divadle velké cvičení ve spolupráci s policií, nabízí 

spolupráci s VŠ.  

 

6. Různé 

Rektor další body v rámci programu Správní rady: 



• V rámci 4 UVŠ zahájili rektoři jednání s ministrem Bekem ohledně zvýšení mezd. 

Závěry posledního jednání – kromě koheze bude i balíček excelence, pokud se podaří 

navýšit celkový rozpočet pro rok 2025 + další roky, dojde zřejmě ke změně i pro UVŠ 

ze 4 % na vyšší podíl.  

• Druhý bod v rámci koncepce – vyřešit prostorové problémy JAMU. Po 30 letech k 1.12 

2026 JAMU vyprší smlouva na věcné břemeno budovy rektorátu na Beethovenové. 

Po mnoha řešeních a po diskuzích na MŠMT jsou možné dvě varianty: celý tento 

objekt na Beethovenové odkoupit, propojit s divadelní fakultou na Mozartové včetně 

vnitřního dvorku. Druhá varianta je odkoupit celý objekt na Jánské ulici a propojit 

s Divadlem na Orlí – jde ovšem o příliš velký objekt, což by znamenalo prodej DF na 

Mozartové. Zároveň končí věcné břemeno i divadlu Marta. Poslední varianta je 

prodloužení věcného břemene, ale zřejmě by došlo k navýšení současné částky.  

• Informace rektora o nové člence SR JAMU od 22.3. 2024 PhDr. Janě Horváthové, 

ředitelce Muzea romské kultury a ukončení členství v SR JAMU Boleslavu Polívkovi.  

• Ředitel Moša upozornil na Mezinárodní den divadla, který připadá na dnešní den.  

Závěr: Členové SR JAMU podporují řešení prostorových potřeb JAMU ve smyslu odkupu 

objektu rektorátu na Beethovenova 2 a doporučují jednání s MŠMT k efektivnímu dořešení 

trvalé prostorové stabilizace JAMU jako jedné ze zásadních vysokoškolských institucí ČR. 

Prof. Večerek všem poděkoval za diskusi a účast a poté jednání ukončil. 

 

 

 

zapsala: Mgr. Martina Dozbabová    verifikoval: prof. Vladimír Večerek 


